

曲靖师范学院国际学生招生材料（中文版）

（English version attached behind）

一、学校简介

曲靖师范学院是云南省属公办高校，位于珠江源头、享有“古鱼王国”“爨文化故乡”美称的云南副中心城市——曲靖市。学校现有教职员工 1035 人，全日制本科在校生 15000 余人。有 60 个全日制本科专业，涵盖经济学、法学、教育学、文学、历史学、理学、工学、管理学、艺术学 9 大学科门类。学校现有 3 个硕士学位授权点：教育、材料与化工、社会工作。植物与动物科学学科进入 ESI 全球排名前 1% 学科，入选全球前 2% 顶尖科学家榜单 7 人，在国际著名学术期刊《Nature》（《自然》）以封面文章同期发表 4 篇重大研究成果论文，“橄榄纹曲师鱼”成为全国唯一用高校命名的古鱼化石。

学校致力于国际化办学。加强与“一带一路”沿线国家和地区的交流合作，建有教育部国别和区域备案中心“东南亚研究中心”，成立“云南省出国留学预备学院曲靖分院”，成为云南省人民政府第三批华文教育基地、“国际中文教师奖学金生”接收院校，长期聘请具有高水平科研能力的外专外教，获云南省友谊奖、云南省“兴滇英才支持计划”高端外国专家项目。在软科中国大学排名中，2025 年学校国际竞争力进入前 100 名。目前已招收长短期留学生 2000 余人。

二、留学曲师

1. 学习项目

1.1 非学历教育项目

1.1.1 中国语言文化研修（15-50 岁）

中国语言文化研习班是我们提供的特色项目，该项目旨在为对中华文化感兴趣的国际学生提供一个文化体验的平台，课程内容包括学习汉语语言及中国文化体验，学习时间为 10 天到一个月，结业后颁发结业证书。

1.1.2 汉语进修（18-30 岁）

汉语进修班注重学生汉语语言能力及跨文化交际能力的培养，兼顾中华文化知识的传播与讲授，课程内容包括汉语语言课程和中国文化课程两部分，学习时间为半年到两年，分为零起点班、初级班、中级班和高级班，结业考试成绩合格者颁发结业证书。

1.2 全日制本科学历教育（18-30 岁）

本科学历制教育旨在培养具有一定的国际视野,熟悉中国概况,熟知中华文化,具备丰富的专业知识和专业技能,能够在多个国家的实际环境中运用专业知识和技能,具备参与国际交流与合作的初步能力的专业人才,学习时限为 3 年至 8 年,经学校审查,符合毕业条件及学位授予条件者,由学校发放毕业证书及学士学位证书。

1.2.1 我校可招收国际学生的相关院系及专业

招收院系	专业	所属类别
人文学院	汉语国际教育、汉语言文学、历史学、网络与新媒体	文科类专业
外国语学院	英语	文科类专业
地理与旅游学院	酒店管理、地理科学、人文地理与城乡规划	文科类专业
管理学院	工程管理、工商管理、物流管理	文科类专业
物理与电子工程学院	物理学、电子信息工程、人工智能	理科类及工科类专业
信息工程学院	计算机科学与技术、物联网工程、数据科学与大数据技术	理科类及工科类专业
化学与材料工程学院	化学、新能源材料与器件、制药工程	理科类及工科类专业
数学与经济学学院	数学与应用数学、经济学	理科类及工科类专业
生物与食品工程学院	生物科学与技术、食品科学与工程	理科类及工科类专业
音乐舞蹈学院	音乐学、舞蹈学、播音与主持艺术	艺术、体育类专业
美术学院	美术学、视觉传达设计、书法学	艺术、体育类专业
体育学院	体育教育、社会体育指导与管理	艺术、体育类专业
教师教育学院	小学教育、教育技术学、学前教育	文科类专业
法学与社会学学院	法学、社会工作	文科类专业

2、住宿

学校提供的留学生宿舍默认为4人间，“2+2”房型。同时，学校也提供其他房型供留学生选择，但个别房型需在学校床位充足的情况下，由学生提交申请，在交清住宿费用差额后，方可入住。房内设干湿分离卫生间、晾衣间、单人床、桌子、椅子、衣柜等生活设施。收费标准如下：

序号	房型	收费标准	备注
1	四人间 1号房型（默认房型）	里间2人+外间2人： 1800/人/学年； 900/人/学期； 600/人/两个月及以内	学生不得自行移动屋内布局及床的位置。
2	四人间 2号房型	2400/人/学年（里间1人） 1600/人/学年（外间3人）	
3	三人间	2800/人/学年（里间1人） 2200/人/学年（外间2人）	
4	两人间	3600/人/学年	在留学生公寓床位充足的情况下，有特殊情况需两人间或单人间居住的，需提出书面申请，经学院同意后，方可调整。
5	单人间	7200/人/学年	

3. 费用及奖学金

3.1 学费、住宿费

类别	学习期限		收费标准	包含内容
汉语进修	短期汉语进修	不超过2月	3600	包含学费3000元（含文化体验费及书本费），住宿费600元（标准房型）
		一学期	5400元	包含学费4500元（含文化体验费及书本费），住宿费900元（标准房型）
	长期汉语进修	一学年	10800元	包含学费9000元（含文化体验费及书本费），住宿费1,800元（标准房型）
全日制本科 学历制教育	3-8年		按学年收费： 文学/管理/教育学士学位：10800元；	住宿费1,800元（标准房型） 文学/管理/教育学士学位：包含学费9000元（含文化体验费及书本费） 理工学士学位：包含学费10000元（含

		理工学士学位： 11,800 人民币； 体育学士学位： 15,800 元 艺术学士学位： 15,800 元	文化体验费及书本费） 体育/艺术学士学位：包含学费 14000 元（含文化体验费及书本费）
中国语言 文化研习 班	15 天-30 天	根据双方协议的 授课及活动内容， 确定收费标准	包含课程体验及文化考察费用，曲靖 地区以外的文化考察项目可自由选 择，费用由学生自理

注：① 宿舍默认为 4 人间，“2+2”标准房型。

② 学费及住宿费一经交纳，除不可抗力因素导致退学外，当学期的费用均不予退还。

3.2 奖学金

我校奖学金主要为云南省政府奖学金、华裔奖学金、校级奖学金三类和国际中文教师奖学金。

类别	申请条件	奖学金标准
云南省政府奖学金	符合申请条件的优秀在校学历制留学生	每人每年最多可申请到 3 万-3.5 万元。
华裔奖学金	符合申请条件的优秀在校学历制华裔留学生	每人每年最多可申请到 8000-10000 元，最多可申请 3 年。
校级奖学金	符合申请条件的优秀汉语进修生及学历制留学生	汉语进修生每学年最多可申请到 2000-4000 元奖学金；学历制留学生每学年最多可申请到 4000-6000 元奖学金。
国际中文教师奖学金	符合申请条件的优秀汉语进修生	奖学金资助内容包括：学费、住宿费、生活费（2500 元人民币/月）、综合医疗保险费（400 元人民币/人/学期）

注：每年情况可能有变化，以每年发布的具体文件为准。

3.3 其他相关费用

报名费用	居留许可证费用	体检费	保险费	生活费
------	---------	-----	-----	-----

400 元/人	400 元/年	200 元/人 /次	800/年	1000 元左右/月/人，具体情况视学生 个人消费习惯而定。
---------	---------	---------------	-------	-----------------------------------

注：以上费用仅供参考，每年可能会有变化。在中国国内学习时间不超过一个月的学生，不需要缴纳签证费、体检费、及保险费。

4. 申请及录取

4.1 申请时间及方式

类别	申请时间	申请方式
中国语言文化研习班	全年接受申请	申请资料发送至 qjnu@admissions.cn
汉语进修班/预科教育	春季学期截止申请时间为每年 12 月 31 日， 秋季学期截止申请时间为每年 6 月 30 日。	
本科学历制教育	截止申请时间为每年 6 月 30 日	

4.2 项目及申请资料准备（版本为中文或英文）

类别	申请资料
中国语言文化 研习班	《曲靖师范学院入学新生信息 EXL 表》、普通护照首页扫描件及白底证件电子照片 (不大于 200KB, 像素不小于 295x430)
汉语进修班或 预科教育	1、《曲靖师范学院入学新生信息表》 2、普通护照首页扫描件 3、白底证件电子照片 (不大于 200KB, 像素不小于 295x430) 4、高中或以上学历毕业证扫描件（应届毕业生可提供预毕业证明，不是在读证明） 5、《曲靖师范学院国际学生来华学习申请表》 6、《经济担保承诺书》及经济担保人证件 7、《无犯罪记录证明》 8、体检报告（6 个月以内有效） 9、自我介绍的小视频
本科生教育	1、《曲靖师范学院入学新生信息表》 2、普通护照首页扫描件 3、白底证件电子照片 (不大于 200KB, 像素不小于 295x430) 4、高中或以上学历毕业证扫描件（应届毕业生可提供预毕业证明，不是在读证明）及学历阶段全部课程的成绩单扫描件 5、《曲靖师范学院国际学生来华学习申请表》 6、《经济担保承诺书》及经济担保人证件 7、《无犯罪记录证明》 8、体检报告（6 个月以内有效）

	9、hsk4 级及以上证书
	10. 自我介绍的小视频

注：（1）无论录取与否，以上申请材料均不予退还。

（2）申请资料下载，请访问相关网站：

<https://gjxy.qjnu.edu.cn/channels/11334.html>

4.3 审核录取

4.3.1 申请人提交全部申请材料后，学校才开始进行审核，此外学校可根据情况要求申请者提供补充材料。

4.3.2 学校通常会在材料审核通过后的 5 个工作日内，向学生签发《曲靖师范学院国际学生录取通知书》，然后学生支付报名费。支付完成后，若无特殊情况，学校一般在 10 个工作日内发放《短期来华留学生信息表》或《外国留学人员来华确认表》。

5. 签证办理及入学报到

5.1 X 签证申请

被录取人凭《曲靖师范学院国际学生录取通知书》、《短期来华留学生信息表》或《外国留学人员来华确认表》和其他使馆要求的材料到中华人民共和国驻外使（领）馆办理来华学习签证。

5.2 报到及入住

5.2.1 到校前：学生需按照通知书上规定报到时间安排行程，提前联系学校，告知学校到校路线及时间。

5.2.2 到校后：学生直接到留学生公寓报到、办理入住手续（床上用品需自行购买；学校可提供床上用品过渡使用一周，用完后洗净归还）。

5.2.3 到校后 24 小时内：

① 学生携带护照到“曲靖市经开区公安局”办理住宿登记；

② 带上要求材料到“实训楼国际学院办公室 210”缴费注册、领取教材。注册要求提交材料为：《曲靖师范学院国际学生录取通知书》、《短期来华留学生信息表》或《外国留学人员来华确认表》、《经济担保承诺书》、《外国人体检报告》（中国境内三个月以内体检）。同时需提交护照首页、签证页及盖有入境章页的电子扫描件，文件夹命名“护照号码+中文名+英文名”。

注意：体检报告可以在到校体检后提交。

Qujing Normal University International Student Recruitment Brochure

一、A Brief Introduction

Qujing Normal University is a provincial public higher education institution in Yunnan Province, located in Qujing City—a sub-central city of Yunnan renowned as the "source of the Pearl River," the "Kingdom of Ancient Fish," and the "Hometown of Cuan Culture." The university currently employs 1,035 faculty and staff and enrolls over 15,000 full-time undergraduate students. It offers 60 full-time undergraduate programs spanning nine major academic disciplines: economics, law, education, literature, history, science, engineering, management, and arts. The university has three master's degree authorization points in Education, Materials and Chemical Engineering, and Social Work. The Plant and Animal Science discipline has entered the ESI global top 1% ranking, and seven of its researchers have been listed among the world's top 2% most-cited scientists. The university has published four groundbreaking research papers as cover stories in the internationally renowned academic journal *Nature*. The *Qushiaspis elaia*, named after the university, is the only ancient fish fossil in China bearing a university's name.

Committed to education internationalization, the university strengthens exchanges and cooperation with countries and regions along the "Belt and Road" initiative. It has established the "Southeast Asia Research Center," a Ministry of Education-approved country and regional studies center, and founded the "Yunnan Preparatory College for Overseas Studies—Qujing Branch." Recognized as the third batch of "Yunnan Provincial Chinese Language Education Base" and a host institution for the "International Chinese Language Teachers Scholarship," the university employs high-caliber foreign experts with strong research capabilities, some of whom have received the Yunnan Friendship Award and the "Yunnan Xingdian Talent Support Program" for high-end foreign experts. In the 2025 Best Chinese Universities Ranking,

QJNU ranked among the top 100 for international competitiveness. To date, it has enrolled over 2,000 long-term and short-term international students.

二、 Study at QJNU

1. Programs

1.1 None-Degree Program

1.1.1 Chinese Language & Culture Program (aged15-50)

The Chinese Language and Culture Program is a special program we offered, which aims to provide a platform for international students who are interested in Chinese culture to have a full cultural experience. The course includes Chinese language learning and Chinese cultural experience, and the duration of the course is from 10 days to one month. You can get a course-completion certificate after completion.

1.1.2 Chinese Language Program (aged18-30)

The Chinese Language Program is to develop students' Chinese speaking competence and intercultural communication skills, communicate and inherit Chinese culture knowledge. The course contents include Chinese language courses and Chinese culture courses, and the duration of study is from 6 months to 2 years. Zero-start class, beginner class, intermediate class and advanced class are offered for your choice, and a course-completion certificate will be granted to those who pass the final examination.

1.2 Full-time Bachelor Degree Program (aged18-30)

Full-time Bachelor Degree Program aims to train professionals with international perspective, general conditions of China, Chinese culture, and rich professional knowledge and skills; competent to apply professional knowledge and skills in real contexts, and having the fundamental capacity to participate in international exchanges and cooperation. The duration of study is from 3 to 8 years. Our university will grant the graduation certificate and the bachelor degree to those who meet the graduation requirements and the degree conferring conditions.

1.2.1

Recruiting Department	Majors	Discipline
School of Humanities	International Chinese Education, Chinese Language and Literature, History, Network and New Media	Arts/Humanities
School of Foreign Languages	English	Arts/Humanities
School of Geography and Tourism	Hospitality Management, Geography, Human Geography and Urban-Rural Planning	Arts/Humanities
School of Management	Engineering Management, Business Administration, Logistics Management	Arts/Humanities
School of Physics and Electronic Engineering	Physics, Electronic Information Engineering, Artificial Intelligence	Science & Engineering
School of Information Engineering	Computer Science and Technology, Internet of Things Engineering, Data Science and Big Data Technology	Science & Engineering
School of Chemistry and Materials Engineering	Chemistry, New Energy Materials and Devices, Pharmaceutical Engineering	Science & Engineering
School of Mathematics and Economics	Mathematics and Applied Mathematics, Economics	Science & Engineering
School of Biology and Food	Biological Science and Technology, Food Science and Engineering	Science & Engineering
School of Music and Dance	Musicology, Dance Studies, Broadcasting and Hosting Arts	Arts & Sports Programs
School of Fine Arts	Fine Arts, Visual Communication Design, Calligraphy	Arts & Sports Programs
School of Physical Education	Physical Education, Social Sports Instruction and Management	Arts & Sports Programs

School of Teacher Education	Primary Education, Educational Technology, Preschool Education	Arts/Humanities
College of Law and Sociology	Law, Social Work	Arts/Humanities

2.Accommodation

The university provides international student dormitories, **with the default option being a 4-person room in a "2+2" layout**. Additionally, other room types are available for international students. However, certain room types are subject to availability and require students to submit an application. If approved, students must pay the accommodation fee difference before moving in. Each apartment unit includes: a separate wet and dry bathroom,a laundry/drying area, single beds, desks, chairs, and wardrobes and other essential living facilities.

The charging standards are as follows:

NO.	Room Type	fee structure	Notes
1	Quad Room Type1(Standard layout)	(2 inner beds + 2 outer beds): ¥1,800/person/academic year; ¥900/person/semester; ¥600/person/≤2 months	Students are not allowed to modify the room layout or relocate the beds without authorization.
2	Quad Room Type 2	¥2,400/person/academic year (inner 1bed) ¥1,600/person/academic year (outer 3beds)	
3	Triple Room	¥2,800/person/academic year (inner1 bed) ¥2,200/person/academic year (outer 2 beds)	
4	Double Room	¥3,600/person/academic year	When vacancies are available in the international student dormitory, those requiring double or single rooms due to special circumstances must submit a formal written application. The adjustment will only be permitted upon approval by the college.
5	Single Room	¥7,200/person/academic year	

3. Fees & Scholarships

3.1. Tuition Fees and Accommodation

Type of Study	Duration of Study		Fee standard	Contents
Chinese language Program	Short-term	(≤ 2 months)	¥3600	tuition fee of ¥3,000 (covering cultural experience activities and textbook costs) and accommodation fee of ¥600 (Standard dorm rooms) .
		Half an academic year	¥5400	tuition fee of ¥4,500 (covering cultural experience activities and textbook costs) and accommodation fee of ¥900 (Standard dorm rooms) .
	Long-term	One academic year	¥10800	tuition fee of ¥9,000 (covering cultural experience activities and textbook costs) and accommodation fee of ¥1,800 (Standard dorm rooms) .
Full-time undergraduate Program	3 to 8 years		Annual Fees: •BA/BM/BED: ¥10,800 •BSC: ¥11,800 •BFA/PE: ¥15,800	•accommodation fee of ¥1,800 (Standard dorm rooms) . •tuition fee for BA/BM/BED: ¥9,000 •tuition fee for BSC: ¥10,000 •tuition fee for BFA/PE: ¥14,000
Language & Cultural Experience Program	15days - 30days		The fee standard will be determined According to the teaching and activity contents mutually agreed.	Include course experience and cultural visits, cultural visits outside Qujing area are optional and at the student's own expense.

Notes: ①. Standard dorm rooms are quad occupancy with a "2+2" layout.

②Once the tuition and accommodation fees are paid, the fees for the current semester are non-refundable, except for withdrawal with persuadable reasons.

3.2. Scholarship

There are three types of scholarships: Yunnan Provincial Government Scholarship, Chinese Scholarship and University Scholarship.

Type of Scholarship	Application Requirements	Scholarship Standards
Yunnan Provincial Government Scholarship	Outstanding international students enrolled in academic programs who meet the application requirements	A maximum of ¥30,000-35,000 per person/year can be applied for.
Chinese Heritage Scholarship	Outstanding international students of Chinese descent enrolled in academic programs who meet the application requirements	Up to ¥8,000-10,000 per person/year for a maximum of 3 years.
University Scholarship	Outstanding Chinese language students and international students on academic programs who meet the application requirements	Scholarships of up to ¥2,000-4,000 per academic year for advanced Chinese language students and up to ¥4,000-6,000 per academic year for international students on academic programs.
International Chinese Language Teacher Scholarship	Outstanding Chinese Language Students Who Meet the Eligibility Criteria	The scholarship provides funding for the following expenses: Full tuition waiver, Free on-campus accommodation (or accommodation subsidy), Monthly living allowance of ¥2,500, Comprehensive medical insurance at ¥400 /person/ semester

Note: The situation may change from year to year and is subject to the specific document issued each year.

3.3. Living expenses and other fees

Application Fee	Residence Permit Fees	Medical Examination Fees	Insurance Premiums	Living Expenses
-----------------	-----------------------	--------------------------	--------------------	-----------------

¥400 /person	¥400 /year	¥ 200 /person/time	¥800 /year	Round ¥1000 /month /person, depending on students' personal spending habits.
-----------------	------------	-----------------------	------------	---

Note: The above fees are for reference only and are subject to change from year to year. Students who study in China for less than one month are not required to pay residence permit fees, medical examination fees, and insurance premiums.

4. Application Guide

4.1、 When and how to apply

Type	Application Time	How to Apply
Language & Cultural Experience Program	Applications accepted throughout the year.	Send application materials to: qjnu@admissions.cn
Chinese language Program / Preparatory Education	The application deadline for the spring semester is December 31 each year, and the application deadline for the fall semester is June 30 each year.	
Full-time undergraduate Program	The deadline for application is June 30 each year.	

4.2 Program and Application materials prepared (in Chinese or English)

Type	Application materials
Chinese Language and Culture Program	1. <i>Qijing Normal University New Student Information Form</i> 2. Scanned copy of the ordinary passport's first page 3. Electronic ID photo with white background (not exceeding 200KB, resolution no less than 295x430 pixels).
Chinese language Program /Preparatory Education	1. <i>Qijing Normal University New Student Information Form</i> 2. Scanned copy of the ordinary passport's first page 3. Electronic ID photo with white background (not exceeding 200KB, resolution no less than 295x430 pixels) 4. Scanned copy of high school or higher diploma (current graduates may provide a pre-graduation certificate, not a study certificate) 5. <i>Qijing Normal University International Student Application Form for Studying in China</i> 6. <i>Financial Guarantee Commitment Letter</i> and the guarantor's identification document 7. <i>No Criminal Record Certificate</i> 8. Medical examination report (valid within 6 months) 9. a video for selfintroduction
Full-time undergraduate Program	1. <i>Qijing Normal University New Student Information Form</i> 2. Scanned copy of the ordinary passport's first page 3. Electronic ID photo with white background (not exceeding 200KB, resolution no less

	than 295x430 pixels) 4. Scanned copy of high school or higher diploma (current graduates may provide a pre-graduation certificate, not a study certificate) 5. <i>Qijing Normal University International Student Application Form for Studying in China</i> 6. <i>Financial Guarantee Commitment Letter</i> and the guarantor's identification document 7. <i>No Criminal Record Certificate</i> 8. Medical examination report (valid within 6 months) 9. HSK Level 4 or above certificate 10. a video for selfintroduction
--	---

Note: (1) *The above application materials will not be returned regardless of acceptance.*

(2) *For downloading application materials, please visit:*

<https://gjxy.qjnu.edu.cn/channels/11334.html>

4.3 Admission

4.3.1 The school will only begin to review the application once the applicant has submitted all the documents, in addition the school may request additional documents from the applicant as appropriate.

4.3.2 The school will usually issue the *Qijing Normal University Admission Notice for International Students* within 5 working days after the application materials are approved.

After receiving the admission notice, the student must pay the registration fee. After payment is completed and barring exceptional circumstances, the university will generally issue: *Information Form for Foreign Students' Short-term Visit* or *Confirmation Form for Study in China* within 10 working days.

5. Visa Application & University Registration

5.1 X Visa Application

The admitted student shall apply for a study visa (X visa) at the Embassy or Consulate of the People ' s Republic of China in their home country by submitting the following documents:

- *Qijing Normal University Admission Notice for International Students*
- *Information Form for Short-term Foreign Students* or *Confirmation Form for Foreign Students Studying in China*
- Other required documents specified by the Chinese Embassy/Consulate

Note: X Visa must be obtained before traveling to China.

5.2 Registration & Accommodation Procedures

5.2.1 Before Arrival

Students must plan their travel **according to the registration date specified in the admission notice** and inform the university in advance of their arrival route and schedule.

5.2.2 Upon Arrival

Go directly to the International Student Dormitory to complete check-in procedures.

Note: Bedding supplies must be purchased by the student. However, Temporary bedding is available but must be returned in clean condition.

5.2.3 Within 24 Hours of Arrival

① Accommodation Registration

Take your passport to the Economic and Technological Development Zone Police Station (Qijing) to complete the temporary residence registration.

Note: Police registration is compulsory within 24 hours—failure to comply may result in fines.

② Enrollment & Payment

Required documents must be submitted at "Room 210, International College Office, Training Building" for: Tuition payment and registration, Textbook collection.

Required documents include:

- *Qijing Normal University Admission Notice for International Students.*
- *Information Form for Short-term Foreign Students or Confirmation Form for Foreign Students Studying in China.*
- *Financial Guarantee Commitment Letter.*
- *Medical Examination Report for Foreigners (Conducted in China within 3 Months).*
- *E-materials of Passport copies (bio page, visa page and entry stamp page) , All documents are stored in a single folder, labeled in the format: Passport Number+Chinese Name+English Name*

Note: The "Physical Examination Report" may be submitted after completing the university's health check.